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SLOVENSKÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA V BRATISLAVE 
 

ZÁPIS č. 11/2021 
z rozšíreného zasadnutia Vedenia STU zo dňa 31.05.2021 

 
PRÍTOMNÍ:   Dr. h. c. prof. h. c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík  

prof. Ing. Marián Peciar, PhD.  
Ing. Alena Michalová  
doc. Ing. Monika Bakošová, PhD.  
prof. Ing. arch. Ľubica Vitková, PhD.  
prof. Ing. Alojz Kopáčik, PhD.  
prof. Ing. František Uherek, PhD.  

 
PRIZVANÍ  HOSTIA: Dr.h.c. prof. Ing. Ľubomír Šooš, PhD.  

prof. Ing. arch. Pavel Gregor, PhD.  
prof. Ing. Stanislav Unčík, PhD.  
prof. Ing. Anton Gatial, DrSc.  
prof. Ing. Ivan Kotuliak, PhD.  
Ing. Lukáš Šoltés, PhD. 

    
TRVALE PRIZVANÍ: doc. Ing. Peter Makýš, PhD. 
   Ing. Juraj Rybanský 
 
PROGRAM:   

 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Aktuálne otázky STU v súvislosti s pandémiou COVID-19 - ústna informácia 
3. Správa o činnosti Univerzitného technologického inkubátora STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020 
4. Správa o činnosti Kancelárie spolupráce s praxou (KSP) za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020  
5. Správa o činnosti STU SCIENTIFIC za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020  
6. Pravidlá pri zakladaní spin – off spoločností STU v Bratislave  
7. Správa o činnosti za Centrum STU pre nanodiagnostiku za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020  
8. Správa o činnosti Projektové stredisko STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020        
9. Návrh príkazu rektora na odstránenie nedostatkov v CAŠ STU  
10. Návrh príkazu rektora na odstránenie nedostatkov v PC STU  
11. Zabezpečenie financovania poslednej fázy budovania škôlky STUBAčik   
12. Návrh smernice rektora Pravidlá vydávania časopisu SPEKTRUM STU  
13. „Zelená univerzita“ a iniciatíva „Race to Zero“  
14. Rôzne 
 14.01  Diskusia o potenciálnom využití spoločnosti STU Centrum služieb, spol. s r. o. - ústna informácia  

 
K BODU 1:  Otvorenie 
 
Dr. h. c. Prof. h. c. Prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, poverený výkonom funkcie rektora, v úvode rokovania privítal členov vedenia  
a prizvaných hostí na 11. rokovaní Vedenia STU. Zároveň informoval, že prorektorka Bakošová dňom 31.5. 2021 končí v pozícii 
prorektorky STU a členky Vedenia STU na vlastnú žiadosť. V tejto súvislosti prorektor Moravčík aj v mene ostatných kolegov poďakoval 
pani prorektorke za odvedenú prácu. Uviedol, že osobne v nej spoznal vzácneho človeka, ktorý sa zhostil svojej úlohy excelentne. Bolo 
mu veľkou cťou s ňou spolupracovať. Oznámil, že výkonom činností prorektora pre vzdelávanie, mobility a starostlivosť o študentov v 
rozsahu článku 6 platného Organizačného poriadku Rektorátu STU a ostatných súvisiacich interných predpisov STU bola ku dňu 
1.6.2021 poverená prof. Ing. arch. Ľubica Vitková, PhD., prorektorka STU pre propagáciu a zahraničie.  
Pani prorektorka Bakošová poďakovala prítomným za spoluprácu, uviedla, že jej hlavným cieľom bolo o. i. posunúť agendu vzdelávania, 
mobilít, starostlivosti o študentov a VSK vpred. 
 
UZNESENIE: 11.1/2021-V 
Vedenie STU program 11. zasadnutia Vedenia STU bez pripomienok. 
 
K BODU 2:  Aktuálne otázky STU v súvislosti s pandémiou COVID-19 - ústna informácia 
 
Profesor Moravčík, poverený výkonom funkcie rektora, v krátkosti konštatoval, že všetky okresy v rámci BA sa t. č. nachádzajú v I. stupni 
ostražitosti, t. j. v žltej farbe COVID automatu. Ďalej informoval o niektorých opatreniach, ktoré sú v zmysle COVID automatu na 
Slovensku platné, napr.: 

 V interiéroch a na hromadných podujatiach v exteriéri je možné namiesto respirátora používať rúško. 
 Pohyb nie je obmedzený. 
 Prezenčne sa vyučuje v materských, základných aj stredných školách a gymnáziách. Na vysokých školách s obmedzenou 

kapacitou. Povolené sú školské jedálne, školské kluby detí, špeciálne výchovné zariadenia, zariadenia výchovného poradenstva 
i centrá voľného času, jazykové a základné umelecké školy. 

 Hromadné podujatia sú povolené v interiéri s kapacitou na sedenie do 50 percent, max. však 250 osôb, v exteriéri do 75 
percent, max. však 500 osôb. Kapacita na státie v interiéri je 100 osôb, v exteriéri do 250 osôb atď. 

Situácia na STU je dlhodobo stabilná, nie sú hlásené žiadne prípady nákazy.  
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V rámci krátkej diskusie sa dekan Šooš zaujímal o situáciu s návratom doktorandov. Prorektorka Bakošová informovala, že ostatný 
dodatok k príkazu rektora definuje, že návrat doktorandov do laboratórií je možný (budú aj ubytovaní). Avšak výučba naďalej pokračuje 
dištančnou formou. 
 
UZNESENIE: 11.2/2021-V 
Vedenie STU berie na vedomie aktuálne informácie v súvislosti s pandémiou COVID-19. 
 
K BODU 3:  Správa o činnosti Univerzitného technologického inkubátora STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 

2020 
 
Materiál uviedol prorektor Uherek. Prizvaná: Mgr. Andrea Miklasová, vedúca UTI STU. 
Mgr. Miklasová oboznámila prítomných o správe o činnosti UTI STU. Konštatovala, že rok 2020 priniesol viaceré zmeny, nielen do 
celosvetového diania, ale aj do činnosti UTI STU. Za najdôležitejšiu zmenu považuje zmenu financovania – UTI STU prešlo na hlavnú 
činnosť nezdaňovanú, t. j. dotačnú, vďaka čomu sa mohol UTI STU zamerať na vzdelávaciu činnosť budúcich startupistov 
a podnikateľov. Inkubátor prešiel na on-line formu vzdelávania - organizáciu interných aj externých podujatí presunul do on-line 
priestoru.  
Následne detailne predstavila činnosť a oboznámila prítomných o konkrétnych aktivitách UTI STU. 
Celkovo UTI STU zorganizovalo 25 podujatí pre študentov, začínajúcich podnikateľov a širšiu verejnosť, rozrástla sa sieť mentorov a 
vznikli nové spolupráce. 
V závere informovala aj o projekte IMPULZ CORONA STU, ktorý získal 1. miesto v kategórii Počin v oblasti transferu technológií. UTI STU 
sa podieľal na vzniku projektu, konkrétne na vytvorení webovej stránky.  
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 str.5 - Tabuľka “Prehľad obsadenosti UTI za posledných rokov” – UTI STU nemá vlastné priestory, zaujímal sa, čo firmy 
obsadzujú a prečo je pre rok 2020 práve 100% 

o priestory sa prenajímajú v rámci programov ŠTART a INQB 
 str.6 – zaujímal sa, či je okrem vytvorenia webovej stránky nejaký hmatateľný konkrétny projekt a financovaný výstup z 

projektu “ IMPULZ CORONA STU ”  
o nie je žiaden projekt, stránku programovala startupová firma sídliaca v UTI STU  

 str.15 – zaujímal sa, ako možno hovoriť o účtovnom hospodárskom výsledku vo výške 6,5 tis. EUR, keď UTI STU dostal dotáciu 
STU vo výške 80 tis. EUR, finančný príspevok z ESET bol dar vo výške 6 tis. EUR – uvedené finančné prostriedky neboli minuté 

o  suma vo výške 6 tis. EUR bola presunutá na koordinátora projektu IMPULZ CORONA STU 
 
Dekan Gatial 

 konštatoval, že rozpočet pre UTI STU počíta so sumou vo výške 9,5 tis. EUR, zaujímal sa, na čo budú použité 
o  pôjde o výdavky spojené s propagáciou 

 
V závere prorektor Moravčík poďakoval vedúcej UTI STU za správu, zhodnotil, že ide o veľmi záslužnú činnosť, ktorá sa prejavuje aj v 
šírení dobrého mena STU. 
 
UZNESENIE: 11.3/2021-V 
Vedenie STU schvaľuje Správu o činnosti Univerzitného technologického inkubátora STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020. 
 
K BODU 4:  Správa o činnosti Kancelárie spolupráce s praxou (KSP) za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020 
 
Materiál uviedol prorektor Uherek. Prizvaná: JUDr. Lucia Rybanská, manažérka transferu technológií a duševného vlastníctva. 
JUDr. Rybanská konštatovala, že predložená správa sa týka aktivít celého roka 2020. Hlavnou činnosťou kancelárie je prijímanie nových 
oznámení o vytvorení predmetu priemyselného vlastníctva. Za rok 2020 to bolo 64 oznámení. Uviedla, že od roku 2014 ide o značný 
nárast oznámení. Snahou kancelárie je vykonávať aj ďalšie aktivity, ako napr. marketingové prezentácie, oslovovanie partnerov na 
Slovensku, ale aj v zahraničí, podávanie aj iných ako národných prihlášok, t. j. medzinárodné alebo európske prihlášky, príp. národné 
prihlášky do iných krajín. Krátko informovala, že sa nedarí vytvárať spin-off spoločnosti - neboli zatiaľ stanovené jednotné pravidlá.  
Tiež uviedla, že STU spolu s ďalšími univerzitami, SAV a CVTI SR je členom národného centra transferu technológií na Slovensku. 
Centrum má vytvorený patentový fond, prostredníctvom ktorého má STU možnosť čerpať finančné prostriedky na podporu technológií, 
ktoré majú potenciál.  
V závere informovala aj o štatistike podaných prihlášok vrátane počtu podaných prihlášok na jednotlivých fakultách. Konštatovala, že 
všetky prihlášky sú podávané elektronicky. Elektronizáciou dokáže STU ušetriť až cca 15 tis. EUR, avšak uvedené závisí od počtu 
podaných prihlášok. Tiež konštatovala, že naplnenie cieľov za rok 2020 bolo obmedzené pandémiou, avšak niekoľko seminárov bolo 
realizovaných on-line. V krátkosti zosumarizovala hospodárenie - sumy označené červenou farbou sú určené pre jednotlivé fakulty. 
Dodala, že momentálne je v konaní až 116 podaných patentových prihlášok, 20 patentov je udelených, v konaní sa nachádza 42 
úžitkových vzorov a 172 je zapísaných. 
 
Z diskusie: 
Prorektor Moravčík 

 konštatoval, že činnosť Kancelárie spolupráce s praxou považuje za oblasť, ktorá pozitívne zviditeľňuje STU 
o počet podaných patentov a úžitkových vzorov považuje za úctyhodný 
o vzhľadom na výsledky sa bude univerzita snažiť vyjsť v ústrety  aj v otázke nedostatočného personálneho 

zabezpečenia pracoviska 
 
Dekan Šooš 

 uviedol, že poplatok za prevod práv a prihlásenie úžitkového vzoru vo výške viac ako 35 tis. EUR považuje za vysoký 
o suma zahŕňa patenty a všetky poplatky vrátane udržiavacích poplatkov 
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 zaujímal sa, či boli predané aj nejaké licencie, sumy za licencie by upravil (smerom dolu) 
o  licencie zatiaľ neboli predané žiadne 

 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 uviedol, že CVTI SR svojho času plánovalo vytvoriť prototypové centrum, kde by sa vyrábali prototypy z finančných 
prostriedkov z grantov – zaujímal sa, či sa uvedené podarilo 

o  CVTI SR t. č. vypracováva metodiku, ako by sa takéto prostriedky dali využiť 
 zaujímal sa, či STU plánuje predávať licencie prostredníctvom spoločnosti STU Scientific, s.r.o. 

o predaj licencií nie je možné cez dcérsku spoločnosť STU realizovať 
o boli konštatované 2 možnosti predaja licencií, a to priamy predaj cez STU alebo postúpenie licencie STU Scientific, 

s.r.o. a následný predaj prostredníctvom niektorej univerzitnej spin-off spoločnosti 
 

UZNESENIE: 11.4/2021-V 
Vedenie STU schvaľuje správu činnosti Kancelárie spolupráce s praxou (KSP) za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020. 
 
K BODU 5:  Správa o činnosti STU SCIENTIFIC za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020 
    
Materiál uviedol prorektor Uherek. Prizvaný: Ing. Milan Belko, PhD., vedúci Útvaru projektu ACCORD. 
Ing. Belko krátko konštatoval, že rok 2020 sa z pohľadu hospodárenia hodnotil ťažko, spoločnosti STU Scientific, s.r.o. sa nedarilo.  
Ako príklad uviedol neúspešné uchádzanie sa o verejné obstarávanie, taktiež nevyhlásenie výzvy na inovačné vouchre, kde STU 
Scientific, s.r.o. je oprávnená spoločnosť z úrovne MH SR ponúkať takéto služby. Niekoľko zákaziek sa podľa jeho vyjadrenia z rôznych 
dôvodov nerealizovali. 
Uviedol, že v súčasnosti existuje 6 univerzitných spin-off spoločnosti, ktoré vznikli na pôde STU a ťažia z vedecko-výskumného 
potenciálu STU. Výnimočne sa darilo spoločnosti Hydrotechnika STU, s.r.o. 
Záverom zhrnul, že STU Scientific, s.r.o. vznikol v roku 2008, pokračuje v nastavených strategických cieľoch a v hlavnom zámere. 
Uviedol, že výhodou vo vzťahu STU Scientific, s.r.o. a univerzity ako zakladateľa je, že STU môže svoje zákazky zadávať priamo dcérskej 
spoločnosti bez povinnosti verejného obstarávania. Avšak, aby bola spoločnosť úspešná, je potrebné dodržať jednu kľúčovú podmienku, 
t. j. aby výkony dcérskej spoločnosti boli za predchádzajúci rok na úrovni aspoň 85% vo vzťahu k zakladateľovi.  
Ďalšie smerovanie a ciele spoločnosti bude kľúčovým bodom a predmetom rokovania valného zhromaždenia. 
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 str.8 – zaujímal sa, kto inicioval kúpu/predaj akcií STU Scientific, s.r.o. a prečo 
o Ing. Belko detailne vysvetlil postup - od vzniku myšlienky, priebeh realizácie a konečný stav (v uvedenej spoločnosti 

t.č. nie sú žiadne akcie a spoločnosť nemá status univerzitnej spin-off spoločnosti) 
 str.9 - spolupráca R STU a R UK - projekt ACCORD, zaujímal sa, prečo nebola schválená objednávka na povinnú publicitu 

projektu, kto to zrealizuje, a či nie sú z nesplnenia úlohy možné konzekvencie 
o spoločnosť STU Scientific, s.r.o. mala v rámci projektu ACCORD zabezpečovať publicitu, objednávka však nebola 

schválená 
o na spoločnej web stránke s UK v BA by sa malo pokračovať, povinnosť voči projektu nie je splnená 

 
Ing. Šoltés, prodekan FIIT STU 

 zaujímal sa, či spoločnosť STU Scientific, s.r.o. vystupuje ako verejný obstarávateľ 
o áno, z pohľadu zákona o VO je spoločnosť verejným obstarávateľom vtedy, keď pracuje s verejnými zdrojmi, 

postupuje sa v zmysle VO 
 
Dekan Šooš 

 zaujímal sa o dôvody neschválenia objednávky na publicitu a nepodania daňového priznania 
o spoločnosť podala daňové priznanie v termíne, okrem spoločnosti STUVITAL, s.r.o., ktorá požiadala o predĺženie 

termínu do konca júna, VZ sa na svojom riadnom zasadnutí bude zaoberať a schvaľovať aj účtovnú závierku 
 upozornil na formálne nedostatky v dokumente 

 
Dekan Unčík 

 v nadväznosti na pozitívne informácie o hospodárení spoločnosti Hydrotechnika STU, s.r.o. upozornil, že uvedená spoločnosť 
svojho času vznikla bez vedomia dekana a v zásade sa vymkli spod akejkoľvek kontroly fakulty, ktorej prenechali náklady (ide 
o zamestnancov SvF STU, ktorí plne využívajú priestory, laboratóriá, techniku atď.) 

 dekan ani fakulta nemá prehľad o činnostiach spoločnosti a nepovažuje ju za spin-off spoločnosť v pravom slova zmysle, 
podnikanie takéhoto typu neuznáva a nepovažuje prístup predmetnej s.r.o. za korektný 

Na uvedenú tému sa viedla rozsiahla diskusia, do ktorej sa zapojili: 
 Ing. Belko konštatoval, že pozná názor dekana na podnikanie, avšak je si tiež vedomý, že členom dozornej rady je prof. Šoltész, 

ktorý bol vnímaný ako zástupca fakulty a teda predpokladal, že všetky záležitosti sú riadne odkomunikované 
 prorektor Kopáčik sa vyjadril, že v plnej miere zdieľa názor dekana Unčíka, bol priamym účastníkom vzniku spoločnosti  

o o vzniku spoločnosti sa ako vtedajší dekan dozvedel ex post a namietal, že fakulta nesúhlasí s takýmto spôsobom 
nastavenia činností spoločnosti, čo nebolo akceptované 

o podľa jeho vyjadrenia nejde o dobrý príklad spin-off spoločnosti, resp. ako by mali spoločnosti uvedeného typu na 
univerzitách fungovať 

 
Záverom diskusie prorektor Moravčík konštatoval, že vedenie bolo informované o potenciálnom konflikte záujmov, vyjadril 
presvedčenie, že analyzovaním situácie a následným rokovaním je možné dopracovať sa k riešeniu, ktoré bude výhodné pre obidve 
strany, tzn. pre fakultu aj pre STU Scientific, s.r.o.  
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Z ďalšej diskusie: 
Prorektorka Bakošová 

 vzniesla viackrát opakovanú pripomienku: skutočnosť, že STU má internetový obchod s predmetmi s logom STU nie je možné 
na stránke STU zistiť. Bez znalosti linky  www.eshop.stuba.sk sa k e-shopu dá dopracovať len veľmi komplikovane, a aj to len 
vtedy, ak človek vie, že uvedená stránka existuje. 

o podľa jej vyjadrenia ponúkané komodity sú zaujímavé nielen pre zamestnancov, ale aj pre študentov 
o uprednostnila by, aby bola linka na viditeľnejšom mieste, napr. v sekcii pre verejnosť 

 Ing. Belko informoval, že na základe konzultácie s prorektorkou Vitkovou išlo o prechodné riešenie z dôvodu 
prípravy redizajnu celej web stránky STU  

 prorektorka Vitková uviedla, že web stránka e-shopu, ako darčekových predmetov, tak predaja kníh je 
riešená v rámci koncepcie nového webu 

 
UZNESENIE: 11.5/2021-V 
Vedenie STU schvaľuje Správu o činnosti STU SCIENTIFIC za II. polrok 2020 a hospodárení za rok  
2020 s pripomienkami. 
UZNESENIE: 11.5.1/2021-V 
Vedenie STU odporúča zaoberať sa problémom so spoločnosťou Hydrotechnika STU, s.r.o. za prítomnosti všetkých zúčastnených strán 
konfliktu. 
 
K BODU 6:  Pravidlá pri zakladaní spin – off spoločností STU v Bratislave 
 
Materiál uviedol prorektor Uherek. Prizvaný: Ing. Milan Belko, PhD., vedúci Útvaru projektu ACCORD. 
Prorektor Uherek informoval, že cieľom prípravy materiálu bolo v maximálne možnej miere stanoviť základné kritériá, resp. pravidlá 
zakladania spin-off spoločností na STU. Materiál bol pripomienkovaný v rámci pracovnej skupiny pre spoluprácu s praxou, konzultovaný 
s existujúcimi spin-off spoločnosťami a právnym a organizačným útvarom, ktorý odporučil vydať pravidlá formou smernice rektora. 
V nadväznosti na uvedené Ing. Belko doplnil, že pravidlá pre zakladanie spin–off spoločností boli predložené kolégiu rektora už v roku 
2015, odvtedy bol dokument niekoľko krát upravovaný. Upozornil, že súčasťou smernice sú aj dve prílohy, ktoré na zasadnutie neboli 
predložené, konkrétne podnikateľský plán spin-off spoločnosti a zoznam základných informácií potrebných k založeniu novej spin-off 
spoločnosti. 
 
Z diskusie: 
Prorektor Moravčík 

 v nadväznosti na doplňujúcu informáciu o chýbajúcich prílohách požiadal Ing. Belka o ich doplnenie  
  

Prorektorka Bakošová 
 zaujímala sa, či ustanovenie “STU prostredníctvom STU Scientific, s.r.o. musí mať rozhodujúce právo v tom, či sa spin-off 

spoločnosť založí.” znamená, že STU Scientific, s.r.o bude rozhodovať o tom, či sa spin-off spoločnosť založí. 
o Ing. Belko uviedol, že dcérska spoločnosť, kde je 100%-ná účasť univerzity, môže následne v zmysle obchodného 

zákonníka zakladať svoje dcérske spoločnosti  
 zaujímala sa, ako je ošetrený prípadný vznik spin-off spoločnosti bez súhlasu dekana fakulty (príklad na SvF STU) 

o pravidlá definujú, že nebude možné obísť zainteresovaných a bude sa vyžadovať súhlas kompetentných 
V nadväznosti na uvedené prorektor Moravčík uviedol, že vedenie by malo mať kontrolný mechanizmus, ktorý by bol hlavnou 
podmienkou pre rozhodnutie o vzniku spin-off spoločnosti. 

   
Prorektor Kopáčik 

 uviedol, že dcérske spoločnosti, až na niektoré výnimky, nesú v názve STU, v obchodných vzťahoch s tým operujú a získavajú 
zákazky, preto by kontrola na strane vedenia mala byť jednoznačne neopomenuteľná, ale aj súhlas dekana fakulty 

 v rámci Čl. 2, ods. 5 – upozornil, že možnosť založiť spin-off sa zúži na jeden termín/ročne 
o Ing. Belko vysvetlil, že valné zhromaždenie zasadá riadne a v prípade potreby aj mimoriadne, zhromaždenie 

predstavuje jedna osoba, ktorou je rektor, tzn. ide o jednoduché rozhodnutie rektora 
 v rámci Čl. 2, ods. 7 – zaujímal sa o pojem “významný podiel”, považuje ho za vágny a požiadal o jednoznačné vymedzenie, resp. 

špecifikáciu 
 v rámci Čl. 2, ods. 7 posledná veta, manažérsky tím – považuje za nejasnú formuláciu, je potrebné spresniť, kto konkrétne bude 

schvaľovať v rámci VZ STU Scientific, s.r.o. 
 v rámci Čl. 3, ods.5, prvá veta - vypracovať zmluvu o využívaní priestorov a prístrojov súčastí STU by mala byť povinnosť 

o Ing. Belko súhlasí s jednoznačnejším preformulovaním 
o prorektori Moravčík a Kopáčik sa zhodli, že ide o ochranu záujmu STU, podmienky musia byť definované vopred 

 prorektor Uherek reagoval, že v smernici je uvedené ošetrené, je potrebné to dodržať 
 Čl. 7 považuje principiálne za zle formulovaný. Ak spin-off nesie v mene označenie “STU“, tak sa v prípade nezáujmu STU 

pokračovať v projekte musí zrušiť. 
 

V závere diskusie Ing. Belko poďakoval za vznesené pripomienky a požiadal o ich písomné zaslanie do 7.6.2021. 
Prorektor Moravčík konštatoval dostatok podnetov na spresnenie niektorých formulácií, najmä tých, ktoré by viac chránili záujmy STU, a 
navrhol uvedený bod prerokovať ako 1. čítanie. Zároveň odporučil zapracovať predložené pripomienky a upravený materiál opätovne 
predložiť na rokovanie. 
 
UZNESENIE: 11.6/2021-V 
Vedenie STU prerokovalo Pravidlá pri zakladaní spin–off spoločností STU v Bratislave v 1. čítaní s pripomienkami. 
Upravený materiál bude po zapracovaní pripomienok predmetom ďalšieho rozšíreného rokovania Vedenia STU. 
 
 

http://www.eshop.stuba.sk/
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K BODU 7:  Správa o činnosti za Centrum STU pre nanodiagnostiku za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020 
 
Materiál uviedol Dr. h. c. Prof. h. c. Prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, poverený výkonom funkcie rektora. 
Prizvaný: Ing. Viliam Vretenár, PhD., riaditeľ Centra STU pre nanodiagnostiku (CN STU). 
Riaditeľ CN STU konštatoval, že centrum ako celouniverzitné pracovisko STU v roku 2020 naďalej poskytovalo komplexnú analýzu a 
charakterizáciu povrchov a nanoštruktúr pomocou elektrónových mikroskopických a spektroskopických techník ostatným univerzitným 
pracoviskám a fakultám STU, ako aj pracoviskám z iných slovenských univerzít a SAV. Napriek protipandemickým opatreniam, 
zasahujúcich predovšetkým mobilitu, úspešne rozvíjali už existujúce spolupráce s domácimi a zahraničnými pracoviskami, ale aj 
nadväzovali nové strategické partnerstvá, s cieľom zapojenia sa do siete pracovísk s potenciálnym dosahom na nové výzvy programov 
EÚ Horizon Europe 2021-2027. V rámci vedecko-výskumných aktivít, okrem vlastných výskumných tém, kontinuálne pokračovali 
v riešení aktuálne prebiehajúcich projektov, finančne podporených VEGA a APVV grantovými agentúrami a operačnými programami 
Výskum a inovácie.  
Ďalej informoval aj o ostatných aktivitách a výskumných témach realizovaných v 2. polroku 2020 a cieľoch do ďalšieho obdobia. 
V krátkosti zosumarizoval prehľad hospodárenia pracoviska a publikačnej činnosti. 
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 zaujímal sa, ako bola vypočítaná ročná dotácia 269 tis. EUR - sú to zhodné kompletné náklady na prevádzku centra 269,8 tis. 
EUR  

o finančné prostriedky sa snažili investovať tak, aby korešpondovali s pridelenou výškou dotácie, 85% sumy tvorí 
výkon za články, t.j. vedecko-výskumnú činnosť 

 
Prorektorka Bakošová 

 zaujímala sa, v akej dĺžke sa predpokladajú 1-2 postdoktorandské pobyty, ktoré sú jedným z cieľov ďalšieho obdobia a z akých 
zdrojov by mali byť financované 

o uvažovalo sa nad modelom „rok plus rok“, tzn. možnosť predĺženia o ďalší rok, ide o náklady cca 15-20 tis. EUR ročne 
 zaujímala sa o dôvod nečerpania finančných prostriedkov pridelených na rok 2020 v kategórii ŠF OP VaI – Výskumné kapacity 

T598 
o bolo rozhodnuté, že zdroje sa použijú na nákup infraštruktúry, ktorá súvisí s prebiehajúcim verejným obstarávaním 

 informovala sa, či sa podnikateľská činnosť v roku 2020 realizovala, resp. bude sa realizovať v roku 2021 
o realizovala sa koncom roka 2020 sa, t. č. prebieha administrácia faktúr 

 
Prorektor Uherek 

 zaujímal sa o aktuálne zloženia pracovníkov CN STU 
o  centrum má t. č. 6 zamestnancov, je značne poddimenzované 

 upozornil, že deklarovanie podielov v publikáciách je podľa jeho názoru na hrane korektnosti 
o  uvedené je v súlade s dohodou participujúcich 

 
V závere prorektor Moravčík doplnil, že sa jedná o vysoko špecializované servisné pracovisko, ktoré má zaujímavé výstupy, avšak bez 
výskumných činností. V budúcnosti je možné pracovisko pričleniť k niektorej súčasti STU. 
 
UZNESENIE: 11.7/2021-V 
Vedenie STU schvaľuje Správu o činnosti za Centrum STU pre nanodiagnostiku za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020. 
 
K BODU 8:  Správa o činnosti Projektové stredisko STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020        
 
Materiál uviedol Dr. h. c. Prof. h. c. Prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, poverený výkonom funkcie rektora. 
Prizvaný: Mgr. Rastislav Igliar, riaditeľ Projektového strediska STU (PS STU). 
Mgr. Igliar v krátkosti oboznámil prítomných o kľúčových bodoch správy. Avizoval problém s personálnym zabezpečením útvaru 
a informoval o koordinácii projektov EŠIF v období udržateľnosti. Všetky projekty sa postupne ukončujú zatiaľ bez akýchkoľvek zistení 
alebo neoprávnených výdavkov. Stručne informoval aj o projektoch EIT Manufacturing, aktuálne je v roku 2021 v realizácii 7 projektov, 
budúci rok bude realizovaných 10 projektov. Záverom upozornil na potrebu zmeny systému poskytovania informácií - väčšia miera 
zapájania fakúlt, ústavov, pracovísk a pod. Základom je podľa jeho vyjadrenia prepájanie projektov s praxou. 
 
Z diskusie: 
Prorektorka Bakošová  

 zaujímala sa, kedy sa realizovalo resp. sa predpokladá uzatvorenie zmlúv projektu/projektov v rámci EIT Digital - jeden z 
projektov má začiatok 1.7.2020 a v tabuľke 3.2 v materiáli  je pre EIT Digital je uvedená zmluvná čiastka 0 eur.  

o Riaditeľ PS STU vysvetlil, že v rámci Európy sa prechádza na nový program v Horizont Európa, projekt je schválený a 
bude realizovaný. Avšak nedošlo k legislatívnym procesom, tzn. uzatvorením zmlúv, tie by sa mali podpísať do konca 
júna, finančné prostriedky sa budú refundovať. 

 
UZNESENIE: 11.8/2021-V 
Vedenie STU schvaľuje Správu o činnosti Projektové stredisko STU za II. polrok 2020 a hospodárení za rok 2020.  
 
K BODU 9:  Návrh príkazu rektora na odstránenie nedostatkov v CAŠ STU  
 
Materiál uviedla prorektorka Bakošová. Prizvaný: Mgr. Alexander Gejmovský, PhD., riaditeľ Centra Akademického športu STU (CAŠ STU). 
Prorektorka Bakošová informovala, že návrh na prijatie opatrení vyplýva z nedostatkov zistených kontrolou vykonanou Útvarom 
hlavného kontrolóra STU a na odstránenie príčin vzniku nedostatkov vyplýva zo správy o výsledku finančnej kontroly na mieste číslo 
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2/2021. Kontrola bola realizovaná na jej vlastnú žiadosť, pretože mala záujem o preverenie objednávkového a fakturačného systému 
CAŠ STU. Jednotlivé body príkazu rektora reagujú na zistené nedostatky. 

 
Z diskusie: 
Dekan Šooš 

 zaujímal sa o stav tenisových kurtov, ktoré sú zanedbané, podľa jeho vyjadrenia by mohli byť plne využiteľné 
o riaditeľ CAŠ STU uviedol, že situáciou sa zaoberajú, vysvetlil, že bývalý nájomník nechce opustiť priestory, bude 

vyzvaný právnou cestou  
 dal na zváženie zriadenie bufetu 

o na uvedené nie je t. č. v rámci CAŠ STU kapacita 
 

Prorektor Moravčík 
 zaujímal sa o termín nápravy 

o termín pre splnenie je do konca roka 2021, na niektorých sa však intenzívne pracuje už teraz 
 
UZNESENIE: 11.9/2021-V 
Vedenie STU prerokovalo návrh príkazu rektora „Opatrenia na nápravu nedostatkov zistených finančnou kontrolou v účelovom  
zariadení Centrum akademického športu Slovenskej technickej univerzity v Bratislave v roku 2021“ bez pripomienok a odporúča  
predmetný interný predpis vydať. 
 
K BODU 10: Návrh príkazu rektora na odstránenie nedostatkov v PC STU 
 
Materiál uviedla prorektorka Bakošová.  
Opäť ide o návrh opatrení na nápravu nedostatkov zistených kontrolou vykonanou Útvarom hlavného kontrolóra STU v Poradenskom  
centre STU a na odstránenie príčin vzniku nedostatkov vyplýva zo správy o výsledku finančnej kontroly na mieste číslo 4/2021. 
Uvedená kontrola bola vykonaná v rámci plánu kontrol STU, každé z opatrení reaguje na zistený nedostatok. Bolo identifikované 
množstvo nedostatkov k uzatváraniu dohôd o pracovnej činnosti a dohôd o vykonaní práce, nebola vykonaná zodpovedajúca finančná 
kontrola. Na základe konzultácie s Útvarom ĽZ útvar zastáva názor, že za správnosť vyplnenia dohody nesie zodpovednosť predkladateľ, 
s čím sa prorektorka Bakošová nestotožňuje. Podľa jej vyjadrenia by mal Útvar ĽZ robiť kontrolu, či dohoda spĺňa všetky stanovené 
podmienky a do budúcnosti navrhla vydať usmernenie, že úlohou Útvaru ĽZ nie je len prevziať tlačivá, ale aj skontrolovať ich správnosť, 
prípadne dožiadať ďalšie podklady. 
K uvedenej téme, ako aj postupu pri finančnej kontrole sa viedla voľná diskusia, v rámci ktorej sa prítomní zhodli, že považujú za 
nezmyselné parafovať a podpisovať niekoľko formulárov, predpísané tlačivo bude potrebné upraviť. 
 
UZNESENIE: 11.10/2021-V 
Vedenie STU prerokovalo návrh príkazu rektora „Opatrenia na nápravu nedostatkov zistených finančnou kontrolou v Poradenskom  
centre Slovenskej technickej univerzity v Bratislave v roku 2021“ s pripomienkami a odporúča predmetný interný predpis vydať. 
 
K BODU 11: Zabezpečenie financovania poslednej fázy budovania škôlky STUBAčik 
 
Materiál v krátkosti uviedol prorektor Uherek. 
Konštatoval, že súčasťou schválenia zaradenia do siete predškolských zariadení bola podmienka, že materská škola musí musí byť na 
jedno dieťa najmenej 2,5m2 trávnatej plochy a najmenej 4m2 plochy detského ihriska . Na základe rokovaní so zástupcami HM SR BA bol 
STU sprístupnený parčík - t. č. zrealizovaný a priestor pre detské ihrisko je dokončený. Projekt je ocenený na cca 25 tis. EUR. O zdroji 
financovania musí rozhodnúť Vedenie STU a schváliť AS STU.  
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 konštatoval, že v materiáli sa nehovorí o zdroji financovania ihriska inej právnickej osoby, zaujímal sa, v akej položke to bude 
zahrnuté, aby nedošlo k porušeniu zákona 

o je potrebné nájsť vhodný spôsob financovania 
 
Prorektor Moravčík 

 zaujímal sa, či bola požiadavka o pridelenie finančných prostriedkov zaslaná na MŠVVaŠ SR 
o prorektor Uherek uviedol, že podľa informácie od doc. Štibrányiho bola požiadavka o dotáciu vo výške 30 tis. EUR 

zaslaná na MŠVVaŠ SR, o ktorej však nebol prorektor Moravčík, ako poverený výkonom funkcie rektora STU, ani 
kvestorka upovedomení 

 poveril kvestorku preveriť súčasný stav a nájsť vhodný zdroj financovania na dobudovanie ihriska  
 
UZNESENIE: 11.11/2021-V 
Vedenie STU súhlasí s realizáciou projektu a odporúča nájsť finančné zdroje na financovanie výstavby detského ihriska STU pre MŠ 
STUBAčik. 
 
K BODU 12: Návrh smernice rektora Pravidlá vydávania časopisu SPEKTRUM STU 
 
Materiál v krátkosti uviedla prorektorka Vitková. 
Informovala prítomných, že vzhľadom na skutočnosť, že vydávanie univerzitného časopisu Spektrum STU sa zmenilo z mesačníka na 
dvojmesačník, bolo potrebné upraviť tieto zmeny aj legislatívne. Rovnako boli upravené niektoré zásady rokovania a stretávania sa 
redakčnej rady. 
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 
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 Článok I., bod 2) : časopis sa zrejme zasiela aj iným subjektom a teda sa nejedná iba o informovanie akademickej obce STU 
o  uvedené bude upravené 

 Článok III. Redakčná rada : zaujímal sa, či rada prijíma odporúčania pre predsedu konsenzom alebo iným spôsobom 
o  odporúčania sú prijímané konsenzom, bude doplnené 

 
Prorektorka Bakošová  

 zaujímala sa, akým kľúčom sa vyberal do redakčnej rady zástupca ÚZ  
o zástupcom ÚZ v redakčnej rade je Mgr. Gejmovský, a to z dôvodu, že jedným z kľúčových aktivít a prezentácie STU sú 

práve športové aktivity 
 
UZNESENIE: 11.12/2021-V 
Vedenie STU prerokovalo návrh smernice rektora Pravidlá vydávania časopisu SPEKTRUM STU bez pripomienok a odporúča interný  
predpis vydať. 
 
K BODU 13: „Zelená univerzita“ a iniciatíva „Race to Zero“  
 
Materiál uviedla prorektorka Vitková. 
Ide o iniciatívu smerom k univerzitám, aby sa pridali k podpore udržateľnosti v rámci prístupu k formovaniu svojich kampusov a stali sa 
tak súčasťou Race to Zero. Cieľom je výzva a potreba spracovania predmetnej koncepcie na STU, malo by to byť jej stratégiou.  
Uviedla, že bolo spracovaných niekoľko štúdií transformácie vnútrobloku, avšak vypísanie architektonickej súťaže sa vzhľadom na 
nedostatok finančných prostriedkov nerealizovalo. Uvedená iniciatíva mala byť impulzom pre zelenú univerzitu. V súčasnosti sa 
realizuje medzinárodná ideová študentská štúdia a v rámci schémy Erasmus+ sa realizuje projekt na kreovanie zelenej univerzity. 
 
Z diskusie: 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 uviedol, že v materiáli chýba záver prezentovanej informácie, ako sa výzva má na STU realizovať, kto sa má zapojiť, s akou 
činnosťou a časovými rámcami 

o prorektorka Vitková prezentovala len víziu, kvôli prechodnému obdobiu nepovažovala za vhodné definovať 
koncepciu  

 
Dekan Gregor 

 uviedol, že FAD STU sa témou zaoberá, má záujem sa prezentovať ako zelená fakulta, cca o 3 mesiace budú mať spracovaný 
interný výskum zameraný na znižovanie uhlíkovej stopy, v prípade záujmu je možné poskytnúť know-how 

 ocenil by, ak by išlo o celouniverzitnú iniciatívu 
 
Prorektor Moravčík 

 konštatoval, že všetky grantové agentúry začínajú uprednostňovať myšlienku zeleného prostredia, technológií, výroby atď. 
nejde len o znižovanie uhlíkovej stopy, podľa jeho vyjadrenia ide o komplexnejší problém 

o iniciatívy by sa mala chopiť celá univerzita, je potrebné vypracovať „road map“ s časovým harmonogramom 
 požiadal dekana o zaslanie doplňujúcich podkladov k avizovanému internému projektu FAD STU - Zelená fakulta 

 
Dekan Šooš 

 explicitne vyjadril podporu uvedenej myšlienke 
 
UZNESENIE: 11.13/2021-V 
Vedenie STU berie na vedomie informáciu o koncepcii „zelenej univerzity“ a iniciatíve „Race to Zero“. 
 
K BOD 14:  Rôzne 
K BODU 14.01: Diskusia o potenciálnom využití spoločnosti STU Centrum služieb, spol. s r. o. - ústna informácia 
 
Bod bol z dôvodu časovej tiesne stiahnutý z programu rokovania a presunutý na nasledujúce rokovanie dňa 7.6.2021. 
 
Ďalej v rámci bodu Rôzne: 
 
Prorektorka Bakošová 

 informovala, že v rámci ESET Science Award je možné zaslať návrh na nomináciu člena STU do komisie pre kategóriu 
Výnimočný vysokoškolský pedagóg, v minulom roku bol nominovaný prorektor Kopáčik, tento rok navrhla nominovať 
prorektorku Vitkovú  

UZNESENIE: 11.14/2021-V 
Vedenie STU súhlasí s nomináciou prorektorky Vitkovej do hodnotiacej komisie pre udelenie ocenenia ESET  
Science Award pre kategóriu Výnimočný vysokoškolský pedagóg. 
 

 Informovala, že MŠVVaŠ SR ako sprostredkovateľský orgán pre prioritnú os Vzdelávanie operačného programu Ľudské zdroje 
zverejnilo na svojom webovom sídle dopytovo-orientovanú výzvu na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok 
s názvom Podpora vnútorných systémov zabezpečovania kvality vysokoškolského vzdelávania, kód výzvy OPLZ-
PO1/2021/DOP/1.3.1-01. 

o výzva je zameraná výlučne na financovanie ĽZ 
o v nadväznosti na uvedené prorektor Moravčík požiadal doc. Makýša o informovanie členov vedenia o podmienkach 

výzvy na nasledujúcom zasadnutí V STU 
 
Prorektorka Vitková 
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 informovala, že v rámci vyhlásenia mimoriadnej všeobecnej výzvy na podporu letných škôl v roku 2021 na kompenzáciu 
negatívnych dopadov vo vysokoškolskom vzdelávaní v aktuálnom akademickom roku a následnú žiadosť SRK o zaslanie 
konkrétnych návrhov na STU zareagovali len 2 fakulty, konkrétne  

o FCHPT STU - 65 800 EUR a  
o FAD STU - 180 000 EUR 

 
Dekan Čambál 

 zaujímal sa o potrebu účasti – prítomnosti dekanov na ďalších zasadnutiach Vedenia STU  
o prorektor Moravčík uviedol, že trvá na účasti fakúlt na rozšírených zasadnutiach Vedenia STU, dekani majú možnosť 

poveriť účasťou na zasadnutí svojich prodekanov 
 
Dekan Gatial  

 v súvislosti s odchodom docentky Bakošovej z funkcie prorektorky sa zaujímal, s kým bude možné v rámci jej agendy ďalej 
komunikovať 

o prorektor Moravčík uviedol, že ohľadom agendy VSK je potrebné naďalej komunikovať s doc. Makýšom 

 
V závere profesor Moravčík, poverený výkonom funkcie rektora, poďakoval prítomným za účasť na rokovaní a ukončil 11. zasadnutie 
Vedenia STU. Informoval, že nasledujúce zasadnutie sa uskutoční budúci pondelok, t. j. 7.6.2021. 

 
Plánované termíny najbližších zasadnutí: 
 

Jún 7.6.2021 V STU 09:00 8:30 h. menovanie doc. 

 
14.6.2021 

VR STU 09:00 ON-LINE 

 PAS STU 14:00  

 
21.6.2021 KR STU 09:00 

8:30 h. uvedenie prof. + odovzdanie 
Plakiet STU 

 
28.6.2021 

V STU 09:00  

 AS STU 14:00  

 
 
Zapísala: 03.06.2021      Zápisnicu overil: 04.06.2021 
Erika Jevčáková, BSBA, v.r.      prof. Ing. Alojz Kopáčik, PhD., v.r.    


